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F o r s l a g  t i l  f o l k e t i n g s b e s l u t n i n g  

o m  b e p l a n t n i n g  a f  o f fen t l ig t  e j e d e  j o r d e r .  

Fremsat den 3. februar 1976 af Brusvang (CD), Arnfast (CD), Erhard Jakobsen (CD) 
og Jes Schmidt (CD). 

Folketinget opfordrer regeringen til at 
fremsætte lovforslag med henblik på be- 
plantning af de offentligt ejede jorder, der 
tilhører staten og amterne, og som henligger 
uden egentlig beplantning, eller som er at 
betragte som overskydende arealer efter 
vejbyggeri, anlæg af flyvepladser eller andet 
offentligt byggeri. 

Sammen med fremsættelse af nævnte lov- 
forslag anmodes regeringen om at oplyse 
folketinget om følgende: 

1) størrelsen af de samlede stats- og amts- 
ejede arealer, der henligger utilplantede, 

2) skitse til det af EF forventede skov- 
plantningsdirektiv omfattende samtlige 
medlemslande, men specielt for så vidt 
angår planerne vedrørende skovbeplant- 
ning i Danmark, dersom disse måtte 
foreligge, 

3) forslag til en samlet faseopdelt beplant- 
ningsplan for de offentligt ejede jorder 
i Danmark. 

Bemærkninger  til forslaget. 

Med nærværende forslag ønsker centrum-demo- 
kraterne at tage skridt til, at beplantninger her i 
landet intensiveres i den kommende tid, således at 
regeringen bl. a. derigennem kan skaffe beskæfti- 
gelse for en vis arbejdsstyrke i et nærmere angivet 
tidsrum. Dette er specielt af betydning nu, da 
arbejdsledighed gør sig gældende i betydeligt om- 
fang. 

Blandt de større offentlige jordbesiddere kan 
nævnes miljøministeriet med i alt ca. 143.000 ha, 
heraf 99.500 ha tilplantet, og forsvarsministeriet, der 
administrerer ca. 36.000 ha. Statsbanerne, fængsels- 
væsenet og landbrugsministeriet råder ligeledes 
over visse arealer. 

Det må være ønskeligt på længere sigt at øge den 
samlede indenlandske træproduktion under hensyn 

til den begyndende træmangel i hele den vestlige 
verden. Da dansk produceret træ kun dækker godt 
1/3 af det samlede indenlandske forbrug, vil en for- 
højelse af den hjemlige produktion også have en 
gavnlig indflydelse på valutabalancen. 

De mange store vejanlæg i de senere år har skabt 
basis for en nyvurdering af beplantningerne langs 
med vore veje. Vejdirektoratet arbejder med be- 
plantninger, der imidlertid endnu kun har omfattet 
beskedne arealer, og hvortil der kun har været afsat 
meget små beløb. 

Centrum-demokraterne ønsker et lovforslag på 
dette område fremmet mest muligt, således at be- 
plantninger i henhold til de i lovforslaget indeholdte 
bestemmelser vil kunne påbegyndes i foråret 1976. 


